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Klasina Seinstra stopt na dit seizoen met marathonschaatsen. De
winnares van de Elfstedentocht in 1997 heeft het te druk met
haar slagerij en gezinsleven. Seinstra (30) beschouwde dit sei-
zoen als haar afbouwjaar. Desondanks leidt de rijdster uit Lux-
woude het KNSB-klassement. (..) Op natuurijs was ze onverslaan-
baar. Vier keer schreef ze de alternatieve Elfstedentocht op de
Weissensee op haar naam. Seinstra: ,,Ik heb zin om andere din-
gen te doen, bijvoorbeeld een toertocht op natuurijs rijden. (..)
Mijn besluit om te stoppen kwam na de laatste alternatieve
Elfstedentocht. Ik heb daar te veel van mijn krachten gevergd. Ik
was pas na een week hersteld. Vroeger, toen ik meer trainde,
herstelde ik veel sneller. Ik wil mijn lichaam niet meer pijnigen.’’

Klasina Seinstra (30) stopt

25 jaar geleden

Bruinsma deed op zaterdag 17 febru-
ari haar verhaal in deze krant. De aan
endometriose lijdende vrouw bleef
jarenlang op de been dankzij
homeopathische medicijnen die ze
mocht aftrekken van de belasting.
Na controles werd daar opeens een
streep doorgezet; alle eerdere terug-
gaven werden teruggevorderd, een
bedrag van ruim 16.000 euro in to-
taal. Het hoofdargument: de Belas-
tingdienst zag de behandelplannen
van de homeopathisch arts niet als
een voorschrift door die arts in de
zin van de Belastingwet.

Directe aanleiding voor het arti-
kel was de doneeractie die haar be-
lastingadviseur Andries Tóth uit
Âldtsjerk voor haar was gestart, iets
wat hij nooit eerder in zijn veertigja-
rige loopbaan had gedaan. ,,Ze dreigt
door het fiscale, bureaucratische
systeem te worden vermalen’’, aldus
Tóth die stelde dat de Belasting-
dienst in de zaak een zeer formalisti-
sche en harteloze houding aan-
neemt.

Daags na publicatie van het arti-
kel kreeg Tóth een telefoontje van de
Belastingdienst. De betreffende me-
dewerker had de zaak overgenomen
van zijn collega en wilde naar Leeu-
warden komen om de hele kwestie
nog een keer met hem en Bruinsma
door te nemen. Tóth: ,,Het was geen
enkel probleem om naar Leeuwar-
den te komen. Opvallend, want vol-
gens zijn voorganger kon dat niet.
Arnhem was de dichtstbijzijnde mo-
gelijkheid.’’

Afgelopen dinsdagmorgen vond

het twee uur durende gesprek
plaats. Volgens Tóth putten de twee
medewerkers zich eerst uitvoerig uit
in excuses. ,,Ze gaven aan dat Anne-
ke naar hun mening op zeer veel
fronten niet correct is behandeld
door de Belastingdienst. In de com-
municatie waren er veel dingen ver-
keerd gegaan en er zijn duidelijk fou-
ten gemaakt.’’

Afgesproken werd dat Bruinsma
bij haar aangifte over 2023 aanne-
melijk maakt dat de in aftrek te bren-
gen kosten van homeopathische
medicijnen door een arts zijn voor-
geschreven. Tóth: ,,Als deze gege-
vens wat de Belastingdienst betreft
akkoord zijn, zullen over alle daar-

aan voorafgaande jaren opgelegde
aanslagen grotendeels, dan wel ge-
heel, ongedaan worden gemaakt,
werd ons verteld.’’

Tóth spreekt terugblikkend van
,,een positief gesprek’’. ,,Er waait dui-
delijk een andere wind, maar we zijn
er nog niet. We hebben nog geen kei-
harde toezeggingen wat betreft de
afwikkeling van de jaren vanaf
2018.’’

Ook Bruinsma zelf blijft sceptisch.
Zo heeft ze er moeite mee dat ze op-
nieuw gegevens moet aanleveren.
,,Ik heb nog steeds het gevoel dat ik
in het strafbankje zit. Mijn vertrou-
wen is geschaad, en dat is niet direct
terug.’’

Ze gaf in het gesprek aan grote
schade te hebben geleden als gevolg
van het handelen van de Belasting-
dienst: zowel emotioneel en fysiek
als financieel. Zo moest ze haar uit-
vaartverzekering afkopen en heeft
ze persoonlijke spullen moeten ver-
kopen om rekeningen te kunnen be-
talen. Ze is haar privacy kwijt en de
aanhoudende stress trok een grote
wissel op haar fysieke conditie.
,,Toen ik informeerde wat zij van
mijn geleden schade vonden en hoe
zij erover dachten deze te compen-
seren, werd gezegd dat ik daarvoor
maar naar de rechter moet.’’

Inmiddels heeft ook de landelijke
politiek gereageerd op de kwestie,
die naar buiten kwam vlak voor het
kritische eindrapport over het frau-
debeleid en de Toeslagenaffaire
werd gepresenteerd. Zowel BBB als
de SP gaat schriftelijke Kamervragen
stellen over het dossier Bruinsma.
‘Ik vind het verschrikkelijk voor je
dat je zo wordt behandeld door de
Belastingdienst. Precies wat wij ook
altijd zeggen: beleid vanuit wan-
trouwen in plaats vanuit vertrou-
wen’, mailde BBB-voorvrouw Caroli-
ne van der Plas aan Bruinsma.

De doneeractie heeft inmiddels
ruim 5000 euro opgeleverd.

INES JONKER

BUITENPOST De Belastingdienst
heeft excuses aangeboden aan An-
neke Bruinsma. De chronisch zieke
vrouw uit Buitenpost werd vorig
jaar plots geconfronteerd met te-
rugvorderingen van zorgkosten
van duizenden euro’s.

‘Ik heb nog steeds het gevoel dat ik in

het strafbankje zit. Mijn vertrouwen is

geschaad, en dat is niet direct te-

rug.’ FOTO: MARCEL VAN KAMMEN

Excuses Belastingdienst voor
chronisch zieke Bruinsma

De award wordt uitgereikt aan
groene leiders in de zorgsector.

„Heel mooi”, zegt Meijerinks
weduwe Nicole. Twee van hun
kinderen, ook actief in de zorg,
zitten bovendien in de jury van
de Jeroen Meijerink Award voor
Groen Leiderschap.

Meijerink was tussen 1998 en

2006 laparoscopisch chirurg in
het MCL, waar hij zich bekwaam-
de in kijkoperaties.

Nadat hij in 2006 naar het Rad-
boudUMC in Nijmegen vertrok,
ging hij zich steeds meer bezig-
houden met duurzaamheid in de
zorg. Hij richtte onder andere het
Landelijk Netwerk de Groene OK
mede op.

Het initiatief voor de Jeroen
Meijerink Award komt van Cathy
van Beek, ook een voorstander
van vergroening in de zorg.

De eerste award wordt dit na-
jaar uitgereikt.

Prijs vernoemd naar
overleden chirurg
LEEUWARDEN Chirurg Jeroen
Meijerink overleed vorig jaar.
Hij maakte zich sterk voor meer
duurzaamheid in de zorg. Nu
krijgt hij een prijs naar zich ver-
noemd.

Begin deze maand werd duidelijk
dat de Friese jeugdzorg zo’n 11
miljoen euro tekortkwam in
2023.

Dat tekort is volgens de socia-
listen vooral te wijten aan de lan-
delijke ‘bezuinigingspolitiek’. De
plannen voor de komende jaren
moeten daarom worden her-
schreven en zeer waarschijnlijk
worden teruggesnoeid.

SP-kamerlid Sarah Dobbe heeft
naar aanleiding hiervan negen
vragen gesteld aan minister Con-
ny Helder van Gezondheid, Wel-
zijn en Sport.

Dobbe wil weten of het tekort
aan het gemeentelijk beleid te
wijten valt, of dat de financiering
vanuit het Rijk ook een rol speelt.

Ook wil het Kamerlid weten
hoeveel andere gemeenten ver-
gelijkbare tekorten hebben en
wat de gevolgen hiervan zijn voor
jongeren die jeugdzorg nodig
hebben.

Dobbe suggereert verder in
haar vragen dat de ‘bezuinigings-
politiek’ die het Rijk sinds 2015 op
de jeugdzorg zou voeren ‘de pro-
blemen vooral erger heeft ge-
maakt’.

De geplande verdere bezuini-
gingen van 511 miljoen euro
noemt zij ‘onverantwoord’, en ze
vraagt of de minister bereid is de-
ze te schrappen.

Kamervragen SP over
Fries tekort jeugdzorg
LEEUWARDEN De SP-fractie in de
Tweede Kamer heeft vragen ge-
steld over het Friese miljoenen-
tekort op de jeugdzorg.

Gedwongen ontslagen worden
niet uitgesloten.

Dat Jeugdhulp Friesland moet
bezuinigen, komt niet als een ver-
rassing. Uit een onderzoek naar
de bedrijfsvoering van de instel-
ling, bleek eind vorig jaar al dat er
veel meer geld werd uitgegeven
dan verantwoord was.

Dat onderzoek was ingesteld in

opdracht van de Friese gemeen-
ten die samen de jeugdhulp fi-
nancieren.

Aanleiding voor het onderzoek
was de constante vraag om meer
middelen van Jeugdhulp Fries-
land zonder dat er ogenschijnlijk
meer zorg werd verleend. Onder
meer de gesloten jeugdzorgin-
stelling Woodbrookers valt onder
Jeugdhulp Friesland.

De Friese gemeenten, verenigd
in Sociaal Domein Friesland, ga-
ven eind vorig jaar al aan afspra-
ken te willen maken met Jeugd-
hulp Friesland over de tarieven
en het hulpaanbod.

Jeugdhulp Friesland
schrapt vijftig banen
LEEUWARDEN Jeugdhulp Fries-
land schrapt zo’n vijftig banen.
Het personeel is gisteren op de
hoogte gebracht tijdens een bij-
eenkomst in De Harmonie in
Leeuwarden.

‘Er waait duidelijk
een andere wind,
maar we zijn
er nog niet’

Zandberg verruilde op 1 september
2022 zijn functie van teamcoördina-
tor publiekszaken bij Historisch
Centrum Leeuwarden voor die van
museumdirecteur.

Het is iets sneller dan gepland,
geeft Zandberg (62) toe. In septem-
ber 2022 volgde hij Henk Dijkstra op
met het idee om ten minste twee
jaar te blijven. „Maar opeens was de-
ze functie er. Vroeger droomde ik
hiervan.” Hij doelt op de baan als ge-
meentearchivaris van Oost- en
Weststellingwerf en Opsterlân
(OWO). „Het is een nieuwe functie, ik
word een soort kwartiermaker.”

Net als bij het Fries Landbouwmu-
seum krijgt hij in Wolvega een aan-
stelling voor vier dagen per week.
„Alleen werk ik hier in het museum
zes dagen per week.” Het team is

heel klein, en er is veel werk. „Ik heb
hartstikke leuke collega’s en een
team van vrijwilligers, maar de on-
zekerheid over de provinciale subsi-
die is een probleem.”

Bij de vorige verdeling van de pro-
vinciale culturele subsidies viel het
Landbouwmuseum in eerste instan-
tie buiten de boot. Na protesten
kreeg het toch nog een bijdrage voor

vier jaar, maar of dat na die periode
opnieuw het geval zal zijn, is ondui-
delijk.

Hoewel zijn vertrek relatief snel is
na zijn aanstelling is de timing niet
ongelukkig, aldus Zandberg. „We
hebben het geld voor de verbouwing
helemaal rond. Het museum wordt
twee keer zo groot, met onder meer
een vaste presentatie over het Frysk

Hynder en nieuwe ruimten voor
educatie, horeca en bibliotheek. Een
paar dagen na mijn afscheid gaat de
eerste paal de grond in.”

Bovendien heeft hij de sponsorad-
ministratie helemaal op orde, heeft
hij met steun van het Mondriaan-
fonds een nieuwe educatief mede-
werker kunnen aannemen, en staat
de nieuwe expositie over vlas in de
steigers. „Ik laat de boel netjes ach-
ter.”

Zandberg komt in OWO terug in
het hard core archiefwezen, waarin
hij ooit begon, zo zegt hij. „De cirkel
is rond.” Bovendien keert hij terug
naar zijn geboortegrond: hij groeide
op als boerenzoon in Bakkeveen.

Het bestuur van het Fries Land-
bouwmuseum zal op korte termijn
de vacature voor museumdirecteur
openstellen, en zoekt mogelijk eerst
een tijdelijke oplossing. „Wy wiene
hiel tefreden oer Klaas”, benadrukt
voorzitter Geart Kooistra. „Wy fine it
spitich dat hy fuortgiet. De ûnwis-
sichheid oer de subsydzje spilet elke
fjouwer jier fansels. Mar it stiet elts
frij in kar foar wat oars te meitsjen.”

Directeur Fries Landbouwmuseum
vertrekt naar Stellingwerven
GITTE BRUGMAN

LEEUWARDEN Klaas Zandberg ver-
trekt per1april als directeur van het
Fries Landbouwmuseum. Hij
wordt gemeentearchivaris van Op-
sterlân, Oost- en Weststellingwerf.

‘Opeens was
deze functie er.
Vroeger droomde
ik hiervan’


